
IZ DELA UPRAVNEGA ODBORA SOLIDARNOSTNEGA STANOVANJSKEGA SKLADA
V LJUBLJANI

STANOVANJA ZA PLITVE ŽEPE
VECINA SREDSTEV NAMENJENO ZA NAJEMNA STANOVANJA - ENOTNO REŠE-
VANJE STANGVANJSKIH PROBLEMOV - NASLEDNJE LETO 340 NAJEMNIH STA-
NOVANJ - PREDNOSTNO USTO BODO JAVNO OBJAVIU

Dnevno časopisje je že veliko pisalo o delu novo ustanovljenega solidarnostnega stanovanjskega
sklada v Ljubljani. Ker je predsednik upravnega odbora sklada tovariš DENIS ŽUST, vodja splošnega
sektorja pri VELANI, smo izkoristili priložnost in ga zaprosili, da nam odgovori na nekaj vprašanj.
Sodimo, da smo s tem izpolnili željo tistim mnogim Moščanom in Ljubljančanom, kj še vedno čakajo
na stanovanja.

Tovarišu Žustu se uredništvo za izčrpne odgovore iskreno zahvaljuje.

VPRAŠANJE: Kakšen je na-
men in program solidarnostnega
stanovanjskega sklada za ob-
močje ljubljanskih občin?

ODGOVOR: Sredstva soli-
darnostnega Stanovanjskega
sklada za območje ljubljanskih
občin so namenjena predvsem
za gradnjo najemnih stanovanj
za družine z nižjimi osebnimi
dohodki, mlade družine in upo-
kojence. Denarno pomoč bo
sklad dajal tudi občanom z niž-
jimi dohodki, da bodo lažje pla-
čevali stanarino. Varčevalci pri
banki pa bodo iz sredstev skla-
da dobivali premijo na privarče-
vana sredstva.

Po programu za leto 1973, ki
ga je sprejela 103-članska skup-
ščina sklada, bo 150,000.000
din, tj. večina sredstev, porab-
ljenih za gradnjo najemnih sta-
novanj. Z njimi bo možno zgra-
diti ok. 700 stanovanj. Za reše-
vanje stanovanjskih vprašanj
borcev je predvidenih
6,600.000 din, za zapodene pri
zasebnikih pa ok. 4,000.000
din. Menim, da v letošnjem letu
občanom z nižjimi dohodki še
ne bo potrebna pomoč pri pla-
čevanju stanarin. Kljub temu
smo za posamezne nujne pri-
mere rezervirali nekaj sredstev.
Za varčevalce, ki bodo letos za-
ključfli varčevanje pri banki, je
sklad zanemnil 750.000 din. Iz-
plačeval jih bo v obliki premij.

Sredstva, ki so vključena v
program, niso v celoti takoj na
razpolago, ampak se med letom
enakomerno dotekajo iz delov-
nih organizacij. Te odvajajo v
solidarnostni sklad 30% sred-
stev, ki so jih po samoupravnem
sporazumu namenile za stano-
vanjsko izgradnjo.

VPRAŠANJE: Slišati je, da
so v novozgrajenih blokih in
stolpnicah stanovanja prazna,
na drugi strani pa primanjkuje
stanovanj. Od kod ta na-
sprotja?

ODGOVOR. Ni mi znano, da
bi bila v Ljubljani prazna vselji-
va stanovanja. Če imamo take
primere, so to stanovanja, ki so
bila zgrajena za trg in se lastniki

še niso vselili, lahko pa tudi na-
domestna stanovanja za stano-
valce, kjer so v teku rušenja.
Praznih najemnih stanovanj pa
v Ljubljani ni.

VPRAŠANJE: Kakšen je tre-
nutni položaj in kakšne so per-
spektive stanovanjske gradnje
za občino Moste-Polje?

ODGOVOR: Solidarnostni
stanovanjski sklad je za vse Ijub-
ljanske občine enoten. Zato bi
bilo zanimivo pogledati, kakšen
je trenutni položaj in kakšne so
perspektive v Ljubljani.

Za najemna stanovanja ima-
mo trenutno sklenjeni dve JJO-
godbi. Ena se nanaša na Ste-
panjsko naselje, kjer je sklad
prispeval sredstva za 289 stano-
vanj. Graditelji so se pogodbeno
obvezali, da bodo vseljiva do
30. septembra 1974. To bodo
prva najemna stanovanja, zgra-
jena iz sredstev solidamostnega
stanovanjskega sklada; ta sred-
stva bodo zbrana v letu 1973.
Druga pogodba pa je sklenjena s
skupščino občine Vič-Rudnik
za 51 stanovanj v naselju Boni-
facija, ki bodo vseljiva konec
leta 1974. Za preostalih 360
stanovanj bodo pogodbe skle-
njene v prihodnjih dneh, zgraje-
na pa bodo predvidoma v 18
mesecih po podpisu pogodb.

VPRAŠANJE: Kako bodo
najemna stanovanja razdeljena?

ODGOVOR. Skupščina soli-
darnostnega stanovanjskega
sklada bo sprejela prednostno
listo in jo javno objavila. Na
prednostno listo bodo vpisani
prosilci, ki nimajo stanovanja in
njihov osebni dohodek ne pre-
sega 900 din na člana gospo-
dinjstva mesečno. Prednost
bodo imeli tisti, ki dalj časa ži-
vijo na območju ljubljanskih
občin in so v najbolj kritičnih
stanovanjskih razmerah (kletni
prostori, vlažne sobe, družine iz
podnajemniških razmerij). Ra-
zumljivo je, da ti pogoji ne
veljajo za mlade družine. Upo-
kojencem pa bodo dodeljena
stanovanja, kolikor bo del sred-
stev prispevala republiška skup-

nost pokojninskega in invalijd-
skega zavarovanja.

VPRAŠANJE: Mnogi občani
vprašujejo, kam vložiti prošnjo
ter katere priloge bo treba pri-
ložiti.

ODGOVOR: Vloge bo spre-
jemal solidarnostni stanovanjski
sklad, ki ima sedež na Topniški
58. Katere vloge bodo potrebne
k prošnji in o roku za sprejem
prošenj pa bo solidarnostni
sklad seznanil občane prek de-
lovnih organizacij.

Skupščina občine Ljubljana
Moste-Polje je že sprejela 64
prošenj. Odstopilajihje solidar-
nostnemu skladu. Mnoge pa so
nepopolne, zato se bo sklad
obrnU neposredno na prosilee,
da bodo dostavili manjkajoče
podatke.

Pripomnil bi še, da bo skup-
ščina stanovanjskega solidar-
nostnega sklada v oktobru spre-
jela predlog pravilnika o krite-
rijih za dodeljevanje najemni-
ških stanovanj. Pravilnik bo dan
v javno razpravo in že sedaj va-
bimo občane, naj osnutek pra-
vilnika proučijo in pripravijo
pripombe in nove predloge. Le
tako bo uresničena naša skupna
želja solidarno pomagati tistim,
ki so stanovanj res najbolj po-
trebni.


